
   

 

4. číslo 2015/2016 25.04.2016 

Rozhovor s novými  

redaktorkami 

Úspěch naší studentky 

ve fotografické soutěži Studenti a jejich 

Velikonoce 

Vyhraná sportovní utkání 

ve florbalu a volejbalu 

Foto: Dominik Šedivý, P3 



   

 

Jaký je tvůj oblíbený předmět? 

Můj oblíbený předmět je letošní rok 

deskriptivní geometrie s panem Kirsch-

nerem. 

Jaká je tvá školní noční můra? 

Některé testy z multimédií a webů 

Je nějaký předmět, který ti na škole 

opravdu nesedl? Pokud ano, tak 

který, popřípadě proč? 

Ano, moc mi nesedí předmět elek-

trotechnika, většina z nás si z toho asi 

stejně nic moc nepamatuje. 

Co ráda děláš ve volném čase?¨ 

Ráda teď chodím trénovat malé děti 

volejbal a ve volném čase pro ně vy-

mýšlím nové cvičení. Také ráda trávím 

čas s kamarády a přítelem. 

 

Rychlovky: 

Jídlo? 

Pizza. 

Zima nebo léto? 

Léto. 

Film nebo knížka? 

Film. 

Facebook, instagram nebo snapchat? 

Snapchat. 

Film (seriál)? 

Mimoni. 

Město nebo vesnice? 

Město. 

Hudební žánr? 

Líbí se mi většina písniček z Evropy 2, 

hlavně pop a poprock. 

Barva? 

Tyrkysová. 

Kateřina Šolcová (L2) 

Nové redaktorky Zkratu 

Foto: Petra Štruplová, L3 



   

 

Jaký je tvůj oblíbený předmět? 

MME. 

Jaká je tvá školní noční můra? 

Lego kostičky v programu SolidWorks. 

Je nějaký předmět, který ti na škole 

opravdu nesedl? Pokud ano, tak který, 

popřípadě proč? 

Elektrotechnika vůbec nic, co se týká 

elektra mě nebaví. 

Co ráda děláš ve volném čase? 

Moc volného času nemám, ale když už, 

tak ho trávím s kamarády a přítelem. 

 

 

Rychlovky: 

Jídlo? 

Sushi. 

Zima nebo léto? 

Léto. 

Film nebo knížka? 

Film. 

Facebook, instagram nebo snapchat? 

Instagram. 

Film (seriál)? 

Hunger Games. 

Město nebo vesnice? 

Město. 

Hudební žánr? 

Pop. 

Barva? 

Lososová. 

Autor: Dominik Šedivý 

Veronika Kuchariková (L2) 

Foto: Petra Štruplová, L3 



   

 

Dne 14. března proběhla prezentace 

Fakulty informačních a komunikačních 

technologií (FIT) ČVUT v Praze pro 

třídu P3 a P4. S děním na fakultě je se-

znamovali dva absolventi naší školy, 

Ing. Tomáš Budnikov a Ing. Michal 

Kopp, kteří v roce 2010 odmaturovali 

jako studenti třídy P4. Celá přednáška 

měla za cíl ve čtyřiceti minutách studen-

tům odpovědět na otázky typu: Proč jít 

zrovna na FIT? Které předměty se na 

fakultě učí? A co vše studium na FIT 

obnáší?

 Dalším bodem přednášky bylo vyvést 

studenty z omylů, že se FIT nedá 

zvládnout nebo například, že na ní ne-

najdeme žádné holky. Aby si studenti 

z přednášky také něco odnesli, byly její 

součástí různé aktivity. Studentům byla 

představena typická přednášková pre-

zentace z předmětu, který se na FIT 

vyučuje. Na konci přednášky byli stu-

denti dotázáni na to, kdo by měl zájem 

studovat na této fakultě.  Dotaz zazněl 

již podruhé, na rozdíl od prvního 

zjišťování na začátku přednášky, se 

počet zvednutých rukou výrazně snížil. 

Návštěva absolventů z ČVUT  

Autor: Dominik Šedivý 

Studenti 

Michal Kopp a Tomáš Budnikov 

Foto: Dominik Šedivý, P3 

Foto: Dominik Šedivý, P3 



   

 

V sobotu 19. března letošního roku se v 

Žitavě uskutečnil již 22. ročník me-

zinárodní elektrotechnické olympiády 

Neisse-elektro 2000. 

Do řešení pěti příkladů se pustilo celkem 

49 účastníků. Z Německa bylo 

zastoupeno pět škol, z Česka a Polska po 

třech školách. Za naši školu se účastnilo 

celkem 12 studentů a pět z nich se 

umístilo v první desítce. 

1. místo Patrik Kolín, E3B 

4. místo Pavel Šafář, P3 

5. místo Jan Tvrzník, E3A 

7. místo Kryštof Šádek, E4B 

8. místo David Jäschke, E3B 

Studentům gratulujeme a děkujeme  

za výbornou reprezentaci školy. 

Neisse-elektro 2000 

Autor: Petr  Svoboda 

Výherci 

Naši studenti 

Foto: PhDr. Zuzana Bernátová 

Foto: PhDr. Zuzana Bernátová 



   

 

Jaký je tvůj nejoblíbenější předmět?

Moje nejoblíbenější předměty jsou IKT 

a praxe, nejradši mám pana učitele 

Rychtáře. 

Jsi spokojený s kolektivem ve tvé 

třídě? 

Myslím, že s kolektivem ve třídě ne-

můžu být spokojenější. 

Kdyby ses teď rozhodoval kam na 

kterou školu jít, vyhrávala by pořád 

průmka (popř.: jaký obor)?  

Určitě by vyhrála průmka i obor 

strojírenství. 

Co si představuješ, že ti přinese 

studium na téhle škole? 

Myslím si, že mě to dokonale připraví na 

budoucí povolání.

Líbí se ti nějaká holka  ze školy? 

Ano, líbí se mi jedna z redaktorek 

školního časopisu. 

Martin Mráček 

Martin Mráček (S1A)  

Rozhovor se studenty 

Foto: Dominik Šedivý, P3 



   

 

Jaký je tvůj nejoblíbenější předmět? 

Můj nejoblíbenější předmět je fyzika. 

Jsi spokojený s kolektivem ve tvé 

třídě? 

Kolektiv není špatný.  

Kdyby ses teď rozhodoval kam na 

kterou školu jít, vyhrávala by pořád 

průmka (popř.: jaký obor)? 

Vyhrávala by pořád průmka, ale nejvíc 

IT a Lyceum. 

Co si představuješ, že ti přinese stu-

dium na téhle škole?  

Dobrou pozici pro VŠ.  

Líbí se ti nějaká holka ze školy? 

Téměř všechny holky na průmce jsou 

hezké, jen jich je procentuálně málo. 

Tomáš Marhold (P1) 

Tomáš Marhold 

Autor: Kateřina Šolcová 

Foto: Dominik Šedivý, P3 

Foto: Dominik Šedivý, P3 



   

 

Rozhovor se studenty 

Jaký je tvůj nejoblíbenější předmět? 

Nejradši mám ZAE a němčinu. 

Jsi spokojená s kolektivem ve tvé 

třídě? 

S kolektivem jsem spokojená na sto 

procent. Nečekala jsem, že budu mít ve 

třídě tolik skvělých lidí. 

Kdyby ses teď rozhodoval kam na 

kterou školu, vyhrávala by pořád 

průmka (popř.: jaký obor)? 

Rozhodně bych si zkusila, jak to chodí 

jinde, co se týče učiva a podobně. Ale 

průmka je prostě průmka.  

Co si představuješ, že ti přinese stu-

dium na téhle škole? 

Studium na této školy mi podle mě 

přinese bohatý rozhled, co se týče vý-

běru zaměstnání a snad i lepší uplatnění.

Líbí se ti nějaký kluk ze školy? 

Samozřejmě. 

Pavlína Kuderová 

Foto: Dominik Šedivý, P3 

Pavlína Kuderová (E1A) 



   

 

Jaký je tvůj nejoblíbenější předmět? 

Angličtina a Němčina. V těchto před-

mětech je vidět progres a navíc jsem 

toho názoru, že jazyky jsou v dnešní do-

bě nezbytnost.  

Jsi spokojený s kolektivem ve tvé 

třídě? 

To je věc, nad kterou často přemýšlím. 

Ale ano, myslím, že jsme se sešli v 

dobrém kolektivu.  

Kdyby ses teď rozhodoval na kterou 

školu jít, vyhrávala by pořád průmka 

(popř.: jaký obor)? 

Nejspíše ano, ještě bych uvažoval nad 

sportovním gymnáziem, ale průmka 

(technické lyceum) by byla stále jednou 

z mých prioritních voleb. 

Co si představuješ, že ti přinese stu-

dium na téhle škole? 

Dobrý základ pro studium na vysoké 

škole, aspoň dostatečnou znalost jazyků 

a zkušenosti.

Líbí se ti nějaká holka ze školy? 

Jeden z mála mínusů průmky je množ-

ství holek, které je opravdu bídné, ale 

ano pár hezkých slečen bych zde našel. 

Karel Vaniš 

Karel Vaniš (L1) 

Autor: Veronika Kuchariková 

Foto: Dominik Šedivý, P3 



   

 

Náš školní volejbalový tým zazářil dne 

15. března v přeboru SŠ ve volejbale. 

Turnaje se zúčastnily celkem tři místní 

školy: SOU nábytkářské a SOŠ z Kateři-

nek; SŠ a MŠ Liberec Na Bojišti a 

SPŠSE a VOŠ Liberec. Po třech 

odehraných zápasech bylo pořadí 

následující. Na prvním místě se umístil 

tým z Bojiště, na druhou příčku se dos-

mečoval tým z liberecké průmky a na 

posledním místě skončili nábytkáři 

z Kateřinek. Přišlo však nečekané zjiš-

tění, ukázalo se, že účastníci z Bojiště 

nedodrželi maximální věkovou hranici, a 

tudíž museli být diskvalifikováni. 

Skutečné a definitivní pořadí pak vy-

padalo takto. Na prvním místě liberecká 

průmka a na druhém a zároveň poslením 

místě „kateřinkoví nábytkáři“.  

Naši chlapci ve volejbale zazářili  

Autor: Kateřina Šolcová 

Tým SPŠSE 
Foto: Dominik Šedivý, P3 

Foto: Dominik Šedivý, P3 



   

 

Po krátkém úvodním slovu byla stu-

dentům představena firma Jablotron v 

celé své kráse. Hlavním tématem před-

nášky byly autoalarmy, jejichž výrobou 

se společnost zabývá. Studenti byli se-

známeni s celou historií vývoje autoalar-

mu a  jeho hlavní funkcí. Následně si 

studenti mohli prohlédnout hlavní řídicí 

jednotku takového autoalarmu, přede-

vším co se  hardwarového vybavení 

týče. Jablotron jde s dobou! Nyní může-

te pomocí mobilní aplikace MyJablotron 

ovládat autoalarm na dálku, můžete 

automobil zajistit, či například spustit na 

dálku nezávislé topení. Následně se stu-

denti dozvěděli, jak Jablotron autoalar-

my do automobilů instaluje a co vše je 

k tomu potřeba, v čem hrozí nebezpečí a 

na co si dát při instalaci pozor. Následně 

byly studentům reprezentovány možnos-

ti nastavování parametrů,  s druhy 

senzorů a jejich možnostmi zapojení. 

Studenti byli také seznámeni 

s prostředím softwaru C-Link, který se 

využívá pro veškerou konfiguraci au-

toalarmu. Poté byli studenti obeznámeni 

s nastavením autoalarmu pomocí příka-

zů přes SMS. Další částí přednášky byla 

demonstrace služeb, které Jablotron 

k auto-alarmům nabízí. Následně se stu-

denti dozvěděli něco málo o rozšiřují-

cích modulech (náklonové detektory, 

mikrovlnné detektory, detektory nárazu 

atd.). Poté se projednávalo centrální za-

mykání a jeho montáž. Pak se přešlo na 

parkovací senzory. Jako poslední přišla 

na řadu dálková ovládání pro ovládání 

autoalarmů. Na konci přednášky dostali 

studenti závěrečný test, který zahrnoval 

témata celé přednášky.  

Školení Jablotron 

Autor: Dominik Šedivý 

Naši studenti 
Studenti 

Foto: Dominik Šedivý, P3 Foto: Dominik Šedivý, P3 



   

 

Velikonoční prázd-

niny jsem strávil u 

kamaráda. Den před 

Velikonocemi  jsem 

slavil svoje 17. naro-

zeniny, které by 

měli být správně 

na Velikonoce. Na 

Velikonoční pondělí jsem se vydal k 

příbuzným. 

Jako každý rok k nám zase přišli Veli-

konoce. Každý slaví tento svátek dle 

svého. Někteří stále chodí koledovat a 

někteří zase dávají přednost pohodě 

doma. Jak tedy tento svátek slaví někteří 

naši studenti z prvního ročníku? 

Martin Košek (P1)                               Ondra Ducháček (E1B) 

Studenti a jejich Velikonoce 

Ráno vstanu před 8 

a potom je v osm 

sraz. Začneme cho-

dit k náhodným do-

mům v Liberci a ko-

ledovat. Po desáté 

hodině se vracím 

domu a jedu za ba-

bičkou. 

O Velikonocích si uží-

vám především volna a 

teplého dne. Navštívím 

své známé a potom mo-

hu relaxovat. 

Kryštof Tichý (E1B)                          Štěpán Galle (P1) 

Ráno jsem vstal asi okolo 

8 hodiny a rozhodl jsem 

se, že půjdu vyšupat 

mamku a také babičku. 

Potom jsem se nasnídal a 

zbytek dne odpočíval.  

Autor: Kryštof Kořínek 

Foto: Ing. Tomáš Kazda, Dis. Foto: Ing. Tomáš Kazda, Dis. 

Foto: Ing. Tomáš Kazda, Dis. 
Foto: Ing. Tomáš Kazda, Dis. 



   

 

Dne 23.3 2016 se holky z naší školy 

zúčastnily okrskového kola dívčího 

florbalu středních škol. Turnaj, do kte-

rého se přihlásilo 5 škol z Libereckého 

kraje, se konal v tělocvičně obchodní 

akademie v Liberci. Naše děvčata po-

stupně porazila SOŠ Gastronomie a slu-

žeb, Obchodní akademii, Střední 

zdravotnickou školu a SPŠ stavební a 

tak se umístila na prvním místě. Naši 

školu reprezentovaly Lucie Škorničková 

(L4), Eliška Skočejová (S2B), Vendy 

Plíšková (S2B), Maryna Popadynets 

(S2B), Leona Jenčová (L4), Dominika 

Čadková (L4), Anička Hanušová (S4B), 

Kateřina Šolcová (L2) a Sophie 

Kloučková (P1). Pro naše děvčata je to 

velký  úspěch, protože na ostatních 

školách jsou  zastoupeny ve větším 

počtu než u nás. 

Naše holky zabodovaly ve florbale SŠ 

Horní řada, zleva: Lucka Škorničková, Eliška Skočejová, Vendy Plíšková, Mery Popadynets, 

Lea Jenčová, Domča Čadková; 

Dolní řada, zleva: Anička Hanušová, Káťa Šolcová, Sophie Kloučková 

Autor: Kateřina Šolcová 

Foto: Mgr. Vladimíra Hoření 



   

 

Petra Štruplová (L3) se v letošním 

školním roce zúčastnila fotosoutěže 

Čtvero ročních období v Mokřadech v 

Jablonném v Podještědí, kterou pořádala 

Společnost přátel přírody  Čmelák. Svou 

fotografií si Petra vysloužila krásné 

druhé místo. Tímto Petře srdečně 

gratulujeme a do budoucna přejeme 

mnoho dalších podobných úspěchů. 

Fotosoutěž Čmelák  

Autor: Dominik Šedivý 

Foto: Petra Štruplová, L3 



   

 



   

 

Tímto bychom se s Vámi,  naši milí 

čtenáři, rozloučili, děkujeme Vám za 

pozornost a doufáme, že se Vám čtvrté 

číslo našeho časopisu líbilo. Chtěli byste 

školní časopis vylepšit? Baví Vás psaní 

či hledání informací o různých 

událostech? Tak neváhejte a přidejte se 

k týmu redakce časopisu Zkrat. Schůzky 

redakce probíhají v pátek o velké 

přestávce v infocentru. 

Děkujeme za pozornost 

Za redakci časopisu Zkrat 

Dominik Šedivý a Kateřina Šolcová 

Zdroj: kurzy.cz 

Vydává: SPŠSE a VOŠ Liberec, Masarykova 3, 460 84 Liberec 1 

Telefon: +420 485 100 113; Email: redakce@pslib.cz 


